
Til
Folketingets Lovsekretariat

Hermed sendes svar på spørgsmål S 350 af 30. oktober 2012 indleveret af 

Dennis Flydtkjær (DF).

Holger K. Nielsen

    /

Niels Anker Jørgensen

j.nr. 12-0219791
Dato : 22-11-2012



Spørgsmål:
Hvad agter ministeren at foretage sig for at bekæmpe den illegale handel med 
nydelsesmidler, når ministeren i ”Status over grænsehandel” oplyser, at den 
illegale handel må formodes at være på et højere niveau end tidligere anslået?

Svar:
Jævnfør Skatteministeriets nylige rapport ”Status over grænsehandel” er jeg 
opmærksom på den illegale handel med nydelsesmidler, og SKAT har givet 
indsatsen høj prioritet. 

Finanslovsaftalen for 2012 har tilført SKAT 16 ekstra årsværk, som oplyst bl.a. i 
svar på spørgsmål S 208, netop til bekæmpelse af ulovlige punktafgiftspligtige 
varer, forankret i det landsdækkende indsatsprojekt ”Illegal import af 
punktafgiftspligtige varer”. 

Regeringen fortsætter ved Finanslovsaftalen med Enhedslisten for 2013 denne 
ekstra indsats, i lyset af det aktuelle risikobillede, som det fremgår af "Status 
over grænsehandel".

Dertil kommer SKATs øvrige indsatser på told og punktafgifter mv., som også 
har bekæmpelse af illegal import og handel med afgiftspålagte varer som et 
vigtigt fokusområde. 

På dette grundlag er jeg tilfreds med den nuværende, styrkede indsats på 
området, og det er såvel SKATs som min vurdering, at den matcher det aktuelle 
risikobillede.


